
2017D17768 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Economische Zaken heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Staatssecretaris van Economische Zaken over de 
Zesde voortgangsrapportage Plan van Aanpak NVWA (Kamerstuk 33 835, 
56). 

Fungerend voorzitter van de commissie,
Ziengs 

Adjunct-griffier van de commissie,
Konings 

 
 
 
 
 
 
nds-tk-2017D17768 1



Nr Vraag 

1 Bent u bereid om in de volgende voortgangsrapportages expliciet 
de opvolging van voorgaande adviezen van de Auditdienst Rijk 
(ADR) en van het Bureau ICT Toetsing (BIT) op te nemen? 

2 Bent u bereid om in de voortgangsrapportage expliciet een 
hoofdstuk op te nemen waarin staat hoe de voortgang van de 
taakstellingen verloopt? 

3 Welke verwachte kostenreductie wordt verwacht door het 
implementeren van het programma BLIK en welke door de 
reorganisatie? 

4 Kunt u aangeven hoe in de reorganisatie met fte’s geschoven 
wordt naar directies of divisies en of daarbij toezicht en export 
wordt ontzien? 

5 Klopt het dat juist met de reorganisatie het aantal leidinggevenden 
en dus de overhead nog wordt vergroot met 17 fte? 

6 Kunt u in een tijdsbalk de ontwikkeling weergeven van het 
daadwerkelijke aantal fte’s bij de Nederlandse Voedsel- en 
Warenautoriteit (NVWA) en de voorgenomen taakstellingen vanaf 
2012? 

7 Hoe groot is het draagvlak bij de NVWA-medewerkers met 
betrekking tot het herijkte plan van aanpak? 

8 Wanneer verschijnt de transformatiemonitor? Is de ontwikkeling 
van de monitor vertraagd? Wanneer kan de Kamer een eerste 
versie van de monitor ontvangen? 

9 Waarom is in de eerste suppletoire begroting 2017 van het 
Ministerie van Economische Zaken geen bijlage opgenomen over 
de financiële positie van de NVWA, zoals gebruikelijk is? Kunt u 
deze alsnog sturen? 

10 Kunt u aangeven hoe de dekking vanuit de begrotingsreserve 
aupurement zich verhoudt tot het meerjarige karakter van de 
uitgaven aan de NVWA? Is er een structurele dekking voor alle 
uitgaven aan de NVWA? 

11 Kunt u toelichten wat de oorzaak is van het vrijvallen van 8 miljoen 
euro bij de NVWA die worden overgeheveld naar RVO en welke 
problemen bij RVO hiermee precies worden opgelost? (zie 
Kamerstuk 34 730-XIII, nr. 1) 

12 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het uitvoeren van inspecties naar 
illegale slachtingen ten opzichte van de geplande uren? 

13 Kunt u aangeven hoeveel meldingen van illegale slachtingen er in 
2014, 2015 en 2016 bij de NVWA zijn binnengekomen? 

14 Kunt u aangeven hoe vaak in 2014, 2015 en 2016 de waarnemende 
inspecteurs zelf zijn gestuit op illegale slachtingen? 

15 Op welke wijze wordt het toezicht op illegale slachtingen in de 
komende jaren verbeterd? 

16 Kunt u aangeven hoeveel meldingen over dierverwaarlozing en 
diermishandeling er in 2016 zijn geweest en hoeveel daarvan de 
NVWA heeft opgevolgd met een inspectie op locatie? 

17 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het uitvoeren van inspecties naar 
de illegale dierenhandel ten opzichte van de geplande uren? 

18 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het uitvoeren van inspecties naar 
primaire bedrijven met grazers, varkens, pluimvee en kleine 
sectoren als konijnen, nertsen en eenden ten opzichte van de 
geplande uren? 

2



Nr Vraag 

19 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het uitvoeren van inspecties naar 
nationale en internationale veetransporten ten opzichte van de 
geplande uren? 

20 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het uitvoeren van inspecties naar 
het doden van dieren ten opzichte van de geplande uren? 

21 Hoeveel capaciteit is er nodig om het permanent toezicht te 
realiseren bij de onverdoofde rituele slacht? 

22 Kunt u aangeven welk instrumentarium de NVWA hanteert om 
invulling te geven aan de wettelijke dierenwelzijnsnormen bij de 
uitvoering van de inspecties? 

23 Bent u van mening dat het huidige instrumentarium dat de NVWA 
hanteert bij het uitvoeren van inspecties op dierenwelzijn adequaat 
is? 

24 Kunt u aangeven welke verbeteringen er nodig zijn om de 
samenwerking tussen de NVWA en andere handhavers te 
verbeteren? 

25 Kunt u aangeven hoeveel tijd de NVWA kwijt is aan kwaliteitssyste-
men en of dit ten koste gaat van fysieke inspecties? 

26 Kunt u aangeven hoeveel overtredingen er in 2014, 2015 en 2016 
zijn geconstateerd bij proefdiergebruik op het gebied van 
huisvesting en verzorging? 

27 Kunt u aangeven hoeveel en welke specifieke controles er in 2016 
zijn uitgevoerd met betrekking tot de natuurwetgeving? 

28 Kunt u aangeven hoeveel en welke specifieke controles er in 2016 
zijn uitgevoerd met betrekking tot invasieve exoten? 

29 Kunt u aangeven hoeveel uren de NVWA in 2014, 2015 en 2016 
daadwerkelijk heeft besteed aan het toezicht en handhaving wat 
betreft de visserij op zee ten opzichte van de geplande uren? 

30 Kunt u weergeven hoe de nalevingsbereidheid is van de verschil-
lende (dier-)sectoren waar de NVWA haar handhaving en toezicht 
moet uitvoeren? 

31 Is de 8 miljoen euro die van NVWA naar RVO.nl wordt overgehe-
veld (zoals weergegeven in Kamerstuk 34 730-XIII, nr. 1) bedoeld 
om knelpunten daarbinnen op te lossen? Ten koste van welke 
NVWA-activiteiten gaat deze overheveling? 

32 Hoe heeft de toezichts- en handhavingscapaciteit in fte’s zich sinds 
2010 ontwikkelt in de domeinen vee en vlees, plantaardig, 
exportcertificering, zuivel en consument en veiligheid? 

33 Wat zit er in de digitale instrumentenkoffer? 
34 Van welke private kwaliteitssystemen wordt gebruik gemaakt en 

hoe wordt de betrouwbaarheid daarvan getoetst? Op welke 
gronden valt een systeem af of wordt deze toegelaten? 

35 Kan de ontwikkeling van de interne verdeling van het budget van 
de NVWA van de afgelopen vijf jaar worden weergegeven per 
kerntaak? 

36 Hoe hoog is het eigen vermogen van de NVWA? Hoe verhoudt dit 
zich tot de jaarlijkse inkomsten en uitgaven? 

37 Welk percentage van de begroting en ingeboekte bezuinigingsop-
gaven acht u financieel risicovol? 

38 Welke aanvullende waarborgen zijn in het financieel beheer 
doorgevoerd om te voorkomen dat er – zoals in de afgelopen jaren 
– miljoenentekorten ontstaan, aanvullende donaties nodig zijn en 
de NVWA tijdelijk niet alle taken kan vervullen? 
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39 Kunt u aangeven hoe gevolg wordt gegeven aan de aanbevelingen 
van de ADR om de losse elementen in samenhang met elkaar in 
een geïntegreerde rapportage te geven inclusief risico’s en 
financiën, voorzien van een analyse met daarin samenhang tussen 
de verschillende onderdelen en bespreek- en besluitpunten (t.b.v. 
PR, BCD, bestuurlijk overleg)? 

40 Kunt u de ADR vragen om in beeld te brengen in welke mate 
voorgenomen taakstellingen sinds 2012 zijn behaald of bijgesteld? 

41 In hoeverre kan de ADR een getrouw beeld geven na afronding van 
het plan van aanpak 2013 en het herijkte plan van Aanpak 2020? 

42 Wat betekent «gepaste wijze»? 
43 Zijn er dit kader risico’s te melden die wellicht later pas zichtbaar 

worden? 
44 Kunt u voor de 24 doelstellingen uit het Plan van aanpak NVWA 

2013 die doorlopen in het Plan van aanpak NVWA 2020 (geclusterd 
per hoofdonderwerp) een samenvatting geven van wat er bij de 
doelstelling wel is bereikt in 2014–2016, waardoor de vertraging is 
veroorzaakt, en of het doel uit 2013 al dan niet is bijgesteld in 
NVWA 2020 (met vermelding van de vindplaats in NVWA 2020)? 

45 Waarom heeft u in de bijlage van de Zesde Voortgangsrapportage 
bij het doel «het plan van aanpak creëert ({) ruimte voor de 
versterking van het toezicht en voor de versterking ({) van het 
primaire proces» het oorspronkelijke jaartal 2018 weggelaten 
(Kamerstuk 33 835, nr. 1, pagina 5)? Heeft u dit doel versneld 
afgerond? Kunt u opnieuw de status van dit doel beschrijven, maar 
nu ten opzichte van het oorspronkelijk geformuleerde doel/jaartal 
uit het plan van aanpak 2013? 

46 Waarom is de pilot voor risico-gerichte administratieve controles 
bij koel- en vrieshuizen geen onderdeel van het herijkte plan van 
aanpak NVWA 2020? (zie bijlage bij zesde voortgangsrapportage, 
onderdeel 4a Vee- en vleessector) 

47 Waarom geeft u bij het doel «versterking van de zwakke plekken op 
het terrein van Consument en Veiligheid, waarvoor circa 85 fte 
beschikbaar komen (..)» de status niet aan? (zie ook Kamerstuk 
33 835, nr. 1, pagina 14) Kunt u dit alsnog doen? 

48 Waarom heeft u bij het doel «Ondersteuning van de primaire 
processen, zoals de juridische functie, communicatie en financieel» 
de status niet aan? (zie ook Kamerstuk 33 835, nummer 1, pagina 
16). Kunt u dit alsnog doen? 

49 Waarom heeft u in de bijlag van de zesde voortgangsrapportage 
bij het doel «het plan van aanpak creëert (..) ruimte voor de 
versterking van het toezicht en voor de versterking (..) van het 
primaire proces» het oorspronkelijke jaartal 2018 weggelaten 
(Kamerstuk 33 835 nummer 1, pagina 5)? Heeft u dit doel versneld 
afgerond? Kunt u opnieuw de status van dit doel beschrijven, maar 
nu ten opzichte van het oorspronkelijke geformuleerde doel/jaartal 
uit het plan van aanpak 2013? 

50 Kunt u toelichten hoe het staat met het herzien van de exportcerti-
ficering, zoals opgenomen in het plan van aanpak 2013? Wat is er 
bereikt? 

51 U schrijft dat het overgrote deel van het beschikbare budget voor 
de jaren 2014 tot en met 2016 is benut om de capaciteit van de 
NVWA uit te breiden en om de ondersteuning van het primaire 
proces te versterken. Is de beoogde extra inzet van maximaal 60 fte 
tot 2016 behaald? 
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52 Kunt u aangeven hoe invulling is gegeven aan het advies van de 
ADR om strategische risico’s verder te inventariseren en analyse-
ren in de driehoeksoverleggen, zodat de risico’s onderdeel gaan 
vormen van de benodigde stuur- en verantwoordingsinformatie 
ten behoeve van de voortgangsrapportages aan de Kamer 
(Kamerstuk 33 835, nr. 49, bijlage NVWA 2020, Herijking van het 
Plan van Aanpak NVWA 2013, pagina 53–55)? Hoe is hier opvolging 
aan gegeven in de zesde voortgangsrapportage plan van aanpak 
NVWA? 

53 Waarom is in de eerste suppletoire begroting 2017 van het 
Ministerie van Economische Zaken geen bijlage opgenomen over 
de financiële positie van de NVWA, zoals in 2011 aan de Kamer is 
toegezegd? Kunt u deze alsnog naar de Kamer sturen? 

54 Heeft u in de 1e suppletoire begroting van 2017 dekking gevonden 
voor de extra bijdrage aan de NVWA, waarnaar u in de begroting 
2017 van het Ministerie van Economische Zaken voor het jaar 2017 
verwijst? Zo ja, waaruit is de extra bijdrage precies gedekt? Waar 
in de 1e suppletoire begroting 2017 van het Ministerie van 
Economische Zaken is de dekking te vinden, naast de genoemde 
bijdrage van het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
voor de NVWA? Zo nee, wanneer beoogt u de dekking te vinden? 

55 Hoe verhoudt de dekking vanuit de begrotingsreserve apurement 
(bij elkaar opgeteld een incidenteel bedrag van 25,1 miljoen euro) 
zich tot het meerjarige karakter van het financiële kader 2016–2021 
van de NVWA? Kunt u een nader inzicht geven in de meerjarige 
dekking van het financiële kader? 

56 Waardoor wordt de vrijval van 8 miljoen euro in 2017 bij het 
NVWA-budget veroorzaakt? Welke problemen bij RVO.nl worden 
precies opgelost met de overheveling van 8 miljoen euro van de 
NVWA naar RVO.nl? Hoe verhoudt deze overheveling zich tot het in 
mei 2016 vastgestelde meerjarige financiële kader 2016–2021? 

57 Kunt u een stand van zaken geven over het issue uitbetaling van 
woon-werk arbeidsuren? 

58 Wanneer verschijnt de transformatiemonitor? Is de ontwikkeling 
van de monitor vertraagd? Wanneer kan de Kamer een eerste 
versie van de monitor ontvangen? (zie NVWA 2020. Herijking van 
het Plan van Aanpak NVWA 2013, pagina 9 en 46) 

59 Kunt u bij alle 70 doelen van het plan van aanpak 2013 in een tabel 
weergeven wat was beoogd, welke belemmeringen er in de 
afgelopen jaren zijn geweest, welke bijstellingen er zijn geweest en 
in hoeverre het doel is bereikt? 

60 Kunt u voor de 24 doelstellingen uit het plan van aanpak 2013 die 
doorlopen in het plan van aanpak 2020 per doelstelling aangeven 
wat al is bereikt en wat nog moet gebeuren? 

61 Kunt u aangeven wat de voortgang is bij de doelen versterking van 
de zwakke plekken op het terrein van Consument en Veiligheid, 
waarvoor circa 85 fte beschikbaar komen en ondersteuning 
primaire processen uit het plan van aanpak 2013? 

62 Kunt u de transformatiemonitor met indicatoren ten aanzien van 
de effecten van de plannen van aanpak naar de Kamer sturen, of 
wanneer kan deze verwacht worden? 

63 Hoe verhoudt de dekking vanuit de begrotingsreserve apurement 
(eenmalig)? 

64 Kunt u overzicht geven bij de 24 doelstellingen uit het plan van 
aanpak NVWA 2020 wat er wel is bereikt is in de periode 2014–2016 
en waarom deze doelen niet volgens planning zijn gerealiseerd en 
in hoeverre deze doelen al dan niet zijn bijgesteld in het herijkte 
plan van aanpak 2020? 
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65 Hoe is de verdeling in procenten naar inzet op de vijf gerappor-
teerde onderdelen? 

66 Kunt u toelichten of de reorganisatie van de NVWA voldoende 
rekening houdt met de versterking van de plantaardige sector met 
het oog op de implementatie en uitvoering van het Plantgezond-
heidspakket? Is er voldoende langjarige capaciteit en kwaliteit om 
deze wetgeving effectief te implementeren en uit te voeren? Kunt u 
garanties hiervoor geven tot en met 2020? Zo niet, welke acties 
gaat u ondernemen om alsnog dit te waarborgen? 

67 Bij hoeveel pluimveeslachterijen zijn verregaande maatregelen 
genomen (stil leggen of terugdraaien slachtcapaciteit)? In hoeveel 
gevallen is de maatregel teruggedraaid omdat het een onevenre-
dig zware maatregel was? 

68 Hoeveel dierenartsen heeft de NVWA momenteel (al dan niet in 
opleiding)? Hoeveel zijn er nodig voor het optimaal invullen van de 
taken? 

69 Wat is de reden dat de verwachte afronding van de pilot EKS is 
bijgesteld naar eind 2017? 

70 Zijn de integrale analyses van de pluimvee- en zuivelketen 
ondertussen opgeleverd? 

71 Wat is de actuele planning voor het uitbrengen en bijwerken van 
de «Staten van»? 

72 Waarom bleek het inschakelen van extra capaciteit via externe 
kennisinstituten voor het opstellen van risicobeoordelingen van 
ketens niet mogelijk? 

73 Kunt u schetsen hoe het implementeren tot nu is verlopen bij 
inspectieterrein «Horeca en Tabak» van het nieuwe systeem 
Blueriq? Draait het al zodanig dat de voorheen gebruikte systemen 
niet meer nodig zijn? 

74 Kunt u de risico’s schetsen van uitloop van het invoeren van het 
nieuwe ICT-systeem? 

75 Kunt u aangeven voor welke inspectieterreinen er applicaties 
gebouwd zijn in het nieuwe ICT-systeem buiten het inspectiesys-
teem Horeca en Tabak? 

76 Wat zijn naast de kwantitatieve cijfers de kwalitatieve opbreng-
sten? 

77 Kunt u aangeven wat de nieuwe ICT-raamovereenkomst voor 
gevolgen kan hebben voor het implementeren van het nieuwe ICT 
systeem als dat uitloopt? 

78 Kunt u aangeven wat de mitigerende maatregelen zijn die worden 
voorbereid ten aanzien van de continuïteit en de financiën voor het 
uitvoeren van BLIK op de NVWA betreffende het aflopen van de 
ICT-raamovereenkomsten? 

79 Hoeveel mensen werken er momenteel aan het programma BLIK? 
hoe groot is het percentage contracten dat niet verlengd kan 
worden (ca. 40) ten opzichte van het totale contracten met 
betrekking tot BLIK? 

80 Kunt u de risico’s als gevolg van het niet kunnen verlengen van ca. 
40 contracten nader specificeren? Wat betekent dit voor de looptijd 
van BLIK? 

81 Met welke financiële risico’s houdt u rekening nu ca. 40 contracten 
bij BLIK slechts verlengd kunnen worden tot 1 september 2017? 
Wat betekent dit voor het meerjarige financiële kader 2016–2021? 

82 Wat is de reden dat de zachte thema’s achterblijven in het 
veranderproces? 

83 Wat gaat minder kosten of wat kan efficiënter dat 8 miljoen euro 
van 2019 gaat opleveren? 
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84 Waarom is de informatie over financiën en de taakstellingen nog 
niet verbeterd in de zesde voortgangsrapportage? 

85 Welke aanpassingen zijn doorgevoerd in de arbeidsvoorwaarde? 
86 Is de inschatting van KPMG van het efficiencypotentieel nog 

haalbaar gezien het BIT in het beste geval uitloop en hogere kosten 
verwacht ten aanzien van BLIK? 

87 Heeft u in de 1e suppletoire begroting 2017 dekking gevonden voor 
de extra bijdrage NVWA waarnaar u in de begroting van het 
ministerie voor Economische Zaken voor het jaar 2017 naar 
verwijst? Zo ja, hoe ziet deze dekking er uit? Zo nee, wanneer gaat 
u deze dekking vinden en de Kamer daarover informeren? 

88 Waarom heeft u de informatie over de financiën en de taakstellin-
gen bij de NVWA nog niet verbeterd in de Zesde voortgangsrap-
portage? 

89 In hoeverre zijn de taakstellingen uit het plan van aanpak 2013 
gerealiseerd? Kunt u in een tabel aangeven welke bedragen 
gepland waren en welke zijn gerealiseerd? 

90 Kunt u voor het meerjarige financiële kader 2016–2021 de 
basissituatie weergeven wat de openstaande efficiencytaakstellin-
gen betreft? Welke taakstellingen uit het plan van aanpak 2013 
resteren nog en welke taakstellingen zijn toegevoegd of gewijzigd 
als gevolg van Kamerbrief 33 835 nr. 33? 

91 In hoeverre acht u het in mei 2016 ingeboekte «efficiencypotentieel 
KPMG» (Kamerstuk 33 835 nr. 33, pagina 5) realiseerbaar, gezien 
de opmerkingen in het BIT-advies en gezien uw inschatting dat het 
programma BLIK niet fors zal uitlopen? (zie Kamerstuk 33 835, nr. 
33, pagina 5) 

92 In hoeverre ligt de efficiencymaatregel KPMG van 0,5 miljoen euro 
in 2017 op koers? Is een deel hiervan reeds gerealiseerd? (zie 
Kamerstuk 33 835, nr. 33, pagina 5) 

93 In hoeverre heeft u de besparing van 7,2 miljoen euro in 2017 door 
een tijdelijk andere inzet van medewerkers reeds gerealiseerd? (zie 
Kamerstuk 33 835, nr. 33) 

94 In hoeverre is de maatregel arbeidsvoorwaarden reistijd = werktijd 
reeds geëffectueerd (zie Kamerstuk 33 835, nr. 33 pagina 4)? Is 
hierover reeds overeenstemming bereikt met de bonden? 

95 Kunt u voor het meerjarige financiële kader 2016–2021 weergeven 
wat de openstaande efficiencytaakstellingen zijn, welke daarvan 
nog voortkomen uit het plan van aanpak 2013 en welke taakstellin-
gen zijn toegevoegd of gewijzigd naar aanleiding van het herijkte 
plan van aanpak NVWA 2020? 

96 Kunt u toelichten of de extra taakstelling van 2,1 miljoen euro voor 
2016 is gerealiseerd? 

97 Kunt u aangeven in hoeverre de taakstellingen uit het plan van 
aanpak 2013 zijn behaald of bijgesteld? 

98 Kunt u toelichten wat «de efficiencykorting in het plan van aanpak 
NVWA is niet doorberekend naar dienstonderdelen» betekent? 
Waar wordt deze voorgenomen besparing dan door behaald?
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